

الجمعية البرلمانية الآسيوية



الجلسة العامة الـ13

أنطاليا، تركيا

8-10 كانون الثاني/يناير 2023



مشروع جدول الأعمال التفصيلي

(2023/1/1 من قبل الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية) -V7

1. إقرار جدول الأعمال
يرجى من المشاركين النظر في البنود المدرجة في مشروع جدول الأعمال وإقراره.
2. انتخاب أعضاء المكتب
يضم الاجتماع أعضاء المكتب التاليين:
1- الرئيس: تركيا
2- نائب الرئيس: يُنتخب بالتركية
3- المقرر: يُنتخب بالتركية
ويُشجع المشاركون على التطوع لشغل منصبين تقريباً.
3. تقرير رئيس المجلس التنفيذي
سيقدم رئيس المجلس التنفيذي تقرير الاجتماع لاعتماده في الجلسة العامة الـ13.
4. تقرير الأمين العام عن عمل المنظمة
سيقدم الأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية آخر آرائه ومقترحاته بشأن أعمال المنظمة وأنشطتها.
5. المناقشة العامة: كلمات يليها رؤساء الوفود بشأن "تعزيز تعددية الأطراف في الديناميات العالمية المتغيرة"
يرجى من رؤساء الوفود أن يخاطبوا الجمعية بشأن المسائل الرئيسية المتعلقة بالجمعية البرلمانية الآسيوية، فضلاً عن المواضيع الأخرى من مجالات اهتمامهم.



6. اجتماع اللجان الدائمة
بالتوازي مع المناقشات الجارية في قاعة الجلسات العامة، ستعقد كل لجنة دائمة اجتماعها للنظر في الوثائق ذات الصلة.
7. اعتماد تقارير رؤساء:
- اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاجتماعية والثقافية
- اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاقتصادية والتنمية المستدامة
- اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية
- اللجنة الدائمة للموازنة والتخطيط
إنّ رؤساء كل لجنة دائمة مدعوون إلى تقديم تقريرها لاعتماده في الجلسة العامة.
8. لجنة الصياغة المعنية بالإعلان
في حال سيرد إعلان، فستتم مناقشة النص المقترح في لجنة صياغة.
9. إقرار تعيين نواب رئيس قادمين للجمعية البرلمانية الآسيوية للعام 2023
ستنظر الجلسة العامة في تقرير المجلس التنفيذي عن المرشحين كنواب للرئيس ورؤساء لأربع لجان دائمة وستصادق عليه.
10. ترشيح/إقرار تعيين رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية للعامين 2024-2025
يُطلب من البرلمانات الأعضاء ترشيح نفسها للمنصب الرفيع لرئاسة الجمعية البرلمانية الآسيوية للفترة 2024-2025. وستقرّ الجلسة العامة هذه الترشيحات.
11. اعتماد الجمعية البرلمانية الآسيوية مركز المراقب
بناءً على قرار المجلس التنفيذي، ستعتمد الجلسة العامة الـ 13 قرارها.
12. ما يستجد من أعمال
يجوز للمشاركين طرح أي موضوع ذي صلة بأنشطة الجمعية البرلمانية الآسيوية للاطلاع عليها في الجلسة العامة.
13. الاختتام، اعتماد التقرير النهائي



Asian Parliamentary Assembly



The 13th Plenary Session

Antalya , Türkiye
8-10 January 2023



Draft Annotated Agenda

(1/1/2023 by APA Secretariat)-V7

1. Adoption of the Agenda

Participants are requested to consider the items included in the draft Agenda and adopt it.

2. Election of the Bureau

The meeting has the following Bureau:

- 1- Chairperson: Türkiye
- 2- Vice Chair: To be elected by acclamation
- 3- Rapporteur: To be elected by acclamation

Participants are encouraged to volunteer for about two positions.

3. Report of the Chairperson of the Executive Council

The Chairperson of the Executive Council will present the report of the meeting for the adoption of the 13th Plenary.

4. Report of the Secretary General on the work of the Organization

APA Secretary General will present his latest views and proposals on the work of the Organization and its activities.

5. General Debate: Statements by Head of Delegations on “*Promoting Multilateralism in the Changing Global Dynamics*”

Head of Delegations are requested to address the Assembly on the major issues concerning APA as well as other topics of their interests.

6. Meeting of the Standing Committees

Parallel with debates undergoing in the Plenary hall, each Standing Committee shall hold its meeting to consider relevant documents.

7. Adoption of Reports of the Chairpersons of:

- Standing Committee on Social and Cultural Affairs
- Standing Committee on Economic and Sustainable Development
- Standing Committee on Political Affairs
- Standing Committee on Budget and Planning

Chairpersons of each Standing Committee is called upon to present its report for the adoption of the Plenary.

8. Drafting Committee on Declaration

If there will be a Declaration, then the proposed text will be debated in a drafting committee.

9. Confirmation of the next APA Vice Presidents for 2023

The Plenary will consider and endorse the report of the Executive Council on candidates as Vice Presidents and Chair of four Standing Committees.

10. Nomination/Confirmation of the APA President for 2024-5

Member Parliaments are requested to nominate themselves for the high position of APA Presidency for 2024-5. The Plenary will confirm such Nominations.

11. Adoption of APA Observer status

Based on decision on Executive Council the 13th Plenary is to adopt its decision.

12. Any other matter

Participants may raise any topic relevant to APA activities for the attention of the Plenary.

13. Closing, Adoption of Final Report